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_/ L. K. in N. H.
_* RUDL, HOMSAK

KARTE! SI DOBIL KARTE? TO JE NAJPOGOSTEJŠE VPRAŠANJE V 
MESECU APRILU. NAJ RAZLOŽIM. V APRILU SE NA DRUGI ODVIJA 
Kulturni maraton, največji dogodek v letu. Ker je dijakov okoli 
900, kart pa pol manj, so zato zelo zaželene. In letos ni bilo 
nič drugače. 

FOTO MARATHON. Po »temeljitem« pregledu, ki so ga opravljali 
varnostniki pri vstopu v šolo, nas je pričakala čisto prenovljena 
avla. Ob vhodu je bila, kot zmeraj do zdaj, postavljena foto 
točka. Letos so se držali teme ‘rock’ in na črno steno z rdečo 
barvo zapisali »Kulturni maraton«. Pred ozadjem smo vsi 

nadaljevanje na naslednji strani

Senzacija leta, 
SPOMINI ZA 
DESETLETJA

KULTURNI MARATON
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Senzacija leta, SPOMini za DeSetletja

posneli nekaj fotografij s prijatelji. 
DRUŽABNE IGRE. Raznorazne karte, namizne igre, tatuji … 

vse to nam je bilo na voljo v kotičkih prvega nadstropja. Sama 
sem po mnogih letih ponovno zagrabila črnega Petra: igrati 
te karte ob 2.00 na svoji srednji šoli je »immaculate vajb«.
Tudi tatuji so bili velik hit. Mnogo udeležencev si je za nekaj 
dni potetoviralo svoje telo z nekvalitetnimi, a imenitnimi 
tatuji. V prvem nadstropju smo lahko uzrli veliko ping pong 
mnogobojev. Okoli devetih smo bili priča borbam med dijaki 
in ravnateljem. Do koncerta Mi2 se je vnelo veliko hudih iger 
v 1D2 …

JUST DANCE. Letos je just dance prevzelo novo vlogo: jugo 
glasbeni kotiček. Dijaki so se zbrali in na glas prepevali jugo 
klasike za vsakega, ki se mu je zahotelo iti malo čez mejo.

MI2. Mi2 so Drugo po osmih letih končno spet obiskali. 
Vzdušje je bilo fantastično. Že deset minut do koncerta je 
bil amfiteater polno zaseden. S prijateljicami se mi je uspelo 
prebiti do prve vrste, hvala bogu. Doživeti Mi2 iz prve vrste 
je neopisljiva izkušnja. V koncert so vključili vse klasike; od 
Štajerskega neba, Sladke kot med do Čiste j., med zadnjimi 
pa tudi Pojdi z menoj v toplice. Bend je bil odličen, tako pesmi 
kot tudi sam nastop, občasne šale o Joker Outu in posvetitev 
pesmi vsem, ki so v tem tednu imeli rojstni dan, pa je dalo 
piko na i. Verjetno mi ne treba poudarjati, da smo besedila 

prepevali na ves glas. Skratka, bilo je O D L I Č N O.
POLNOČNA MALICA. Ob polnoči, kot nakazuje že ime, je 

bil čas za polnočno malico, ki je bila letos na razpolago celo 
deset minut čez polnoč. Tako smo lahko nekaj prigriznili tudi 
zamudniki.

DJ. Letos je bil DJ v avli, kar se mi zdi najboljši update od 
lani. Prostor je bil zagrajen in primeren za ples.

ALO!STARI. Takoj ko je skupina stopila na oder, je amfiteater 
postal zapolnjen z ogromnim valom energije. Z vsako pesmijo 
se je količina živahnosti le stopnjevala. Kapaciteta poslušalcev 
je bila manjša kot pri Mi2, a so jih nastopajoči po mojem 
mnenju bolj razburljivo zabavali. Odigrali so svoje hite, kot 
so Nea vem kam, priredbo Mačka Murija, Vse bi dal … in 
nekaj svežih komadov, ki bodo dostopni kmalu. V uri in pol 
so prisotne napolnili z evforijo in energijo, ki jo mnogi čutimo 
še danes. Tudi "leader" skupine nam je opisal svoje dojemanje 
odrske vročice: "Bili smo priča drugačnemu ambientu, kot ga 
imamo ponavadi na špilih, navsezadnje je bil to čisto drugačen 
dogodek, tudi pozna ura je naredila svoje. Mi smo se zelo 
zabavali. Sam sem pred mnogimi leti obiskoval EST, zato 
me je ta nastop hitro povrnil v to dobo. Napredek, ki sta ga 
amfiteater in Druga nasploh naredila, sta fenomenalna. Res 
ste lahko happy, da se take stvari dogajajo na domačih tleh!!!"

RAZPAD SISTEMA. Kot vedno nas je band Razpad Sistema ob 

zgodnjih urah vrnili na noge. Že po prvih odigranih pesmih 
smo jih občudovali z odprtimi usti. Na odru smo lahko uzrli 
razne akrobacije kitaristov aka. ležanje in igranje. Band in 
poslušajoči smo se ga vtrgali in povrnili energijo v zaspan 
ambient amfiteatra. 

DIJAŠKA USTVARJALNOST. Na odru smo gostili vse; od 
slavnega dueta Challe Salle, do novih šolskih bendov, raznih 
dnotov in solo performerjev. Ker je bil dijaški ustvarjalnosti 
dodeljen termin od 4.15, je peščica gledalcev med nastopi 
dremala. To sicer velja za manjšino, saj se nas je na koncu, med 
nastopom Filipa Paluca in Matije Petka na kitari in harmoniki, 
veliko opogumilo in odplesala še zadnjo polko večera. Vsak 
posameznik, ki si je drznil stopiti na plesni pod za poslednjo 
polko, je iz sebe izžel še zadnji kanček energije. Slednjo smo 
delno pridobili z zajtrkom, najbolj pa s toplo posteljo, v katero 
se je vsakdo zapodil takoj, ko je prestopil prag doma.

DA ZAKLJUČIMO S KARTAMI. Letos, zanimivo, niso bile 
razprodane v trenutku. Zakaj je bilo tako, ne bom razglabljala, 
lahko pa rečem, da vam je lahko žal, ker Kulturni maraton niso 
le glasbene točke, temveč je druženje, atmosfera. Je nekaj 
posebnega. Doživeti naš drugi dom ponoči, s prijatelji, se 
z njimi družiti, zabavati, brez hektike … Skratka, hvala vsem, 
ki se trudite, da se lahko imamo fajn. Za tiste, ki pa vas ni bilo – 
se vidimo drugo leto, obvezno!

KULTURNI MARATON
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_/ Ana Kuprivec, 2. f

_* RUDL

V PONEDELJEK, 24. APRILA 2023, JE NA NAŠI ŠOLI POTEKALO 
PRAZNOVANJE FÊTE DE LA MUSIQUE. GRE ZA FRANCOSKI 
praznik glasbe, ki ga praznujejo po frankofonskih državah 
že od leta 1981. Na naši šoli smo ga praznovali že enajstič. 
Letošnja tema je bila francoska glasba 21. stoletja. Predstavilo 
se je 6 osnovnih šol, 9 srednjih ter Francoska šola iz Ljubljane. 
Skupaj smo si lahko ogledali kar 21 točk, ki so se med seboj 
precej razlikovale. Videli smo tri čudovite plesne duete, 
šolske bande, poslušali harmonije glasu in glasbil, izjemne 
solo pevske ter tudi šolske zborovske točke. Izbirali so 
čudovite pesmi, nekatere že znane, druge manj, ki so govorile 
o ljubezni, naravi, zvezdah, počitnicah, sanjah in vrednotah. 
Glasbeni program je navdušil tako nastopajoče kot tudi 
preostale gledalce, med katerimi so bile tudi ga. Florence 
Levy, veleposlanica Francije v Sloveniji, ga. Marion Hamonou, 
akademska in znanstvena atašejka, ga. Amandine Dubreuil 
Perronnet, atašejka za jezikoslovje Francoskega inštituta 
v Sloveniji, ga. Diane Tripodi, direktorica Francoske šole 
Ljubljana. Točkam je sledila še prijetna pogostitev. 

Če povzamem, je ta francoski večer res uspel. Nastopajoči 
in njihovi mentorji so v pripravo točk vložili veliko truda. Za 
pomembno delo se lahko zahvalimo tudi profesorici Mary 
Ellen Ramasimanana Virtič za njeno izjemno organizacijo ter 
tudi naši EST-tehniki za vso pomoč pri zvoku in sceni. Z Laro 
sva v vodenju dogodka zelo uživali in upam, da se srečamo 
spet naslednje leto.

Praznik  
GLASBE

FÊTE DE LA MUSIQUE
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_/ Saša Mikić, spec. prof.,
   v imenu mentorjev in dijakov,  

ambasadorjev Evropskega 
parlamenta

_* VOZLIČ

11. MAJA SMO NA ŠOLI URADNO RAZKRILI KAŽIPOT, S KATERIM 
SMO V OKVIRU ŠOLE AMBASADORKE EVROPSKEGA 
parlamenta počastili dan Evrope, 9. maj.

Na dan Evrope, 9. maja, praznujemo mir in enotnost 
v Evropi. Ta dan obeležujemo obletnico zgodovinsko 
pomembne deklaracije Roberta Schumana, v kateri je ta 
predlagal novo obliko političnega sodelovanja v Evropi, ki bi 
zagotavljala trajni mir med evropskimi narodi. Njegov predlog 
velja za začetek današnje Evropske unije.

II. gimnazija Maribor je v šolskem letu 2016/2017 postala 
nadaljevanje na naslednji strani

KAŽIPOT 
do evropskih 
prestolnic

ŠOLA AMBASADORKA EVROPSKEGA PARLAMENTA
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KaŽiPOt DO evrOPSKih PreStOlnic

ena izmed prvih šol v Sloveniji, ki je pridobila status šole 
ambasadorke Evropskega parlamenta. V šolskem letu 
2020/2021 smo skupaj z Gimnazijo Nova Gorica, v šolskem letu 
2021/2022 pa samostojno osvojili naziv najšola ambasadorka 
Evropskega parlamenta in prav zaradi tega in odgovornosti, 
ki jo imamo, ter naše želje po osveščanju dijakov in lokalnega 
okolja vsako leto pripravimo nekaj posebnega.

Osnovni namen programa je širjenje vrednot, idej in 
poznavanja delovanja EU med dijake, ki svoja znanja in 
spoznanja širijo v lokalnem okolju.

V mreži po celotni Evropi v projektu sodeluje približno 
1500 certificiranih šol ambasadork Evropskega parlamenta. 
V njih deluje 3700 učiteljev mentorjev, skoraj 23.000 učencev 
pa opravlja vlogo dijakov ambasadorjev. Mreža ponuja 
šolam izvrstno priložnost za izmenjavo najboljših praks in 
za sodelovanje pri izvajanju programa. Na II. gimnaziji je 
v projekt vključenih 89 dijakov in trije mentorji.

Več kot leto dni smo razmišljali in sestavljali zgodbo, kako 
bi na območju šole izdelali nekaj, kar bi že pred šolo opozarjalo 
na to, da smo šola ambasadorka EP. V pogovorih z dijaki smo 
prišli do ideje, da postavimo kažipot oziroma, kot smo jo sami 
poimenovali, »nulto točko« do prestolnic držav Evropske unije.

Kmalu se je pokazalo, da je izvedba česa takšnega, kot smo 
si zamislili, iluzija. Način izdelave, potreba po strokovnjaku, 
oblikovalcu, ki bo prepoznal namen kažipota, predvsem pa 
stroški so naše sanje skoraj pokopali. 

S pomočjo našega dijaka, predsednika dijaške skupnosti, 
Luke Riedla smo prišli do povezave s podjetjem RIEDL CNC, d. o. 
o. Podjetje, ki proizvaja precizne visokokakovostne kovinske 
izdelke za avtomobilsko, navtično in letalsko industrijo, 
strojegradnjo, finomehaniko, medicino, elektrotehniko in 

telekomunikacije, se je odločilo, da nam pomaga uresničiti 
nevsakdanje želje. Direktor in lastnik podjetja gospod Tomaž 
Riedl nas je povabil na razgovor in naše sanje so začele 
z njegovo pomočjo in pomočjo našega oblikovalca Roberta 
Roškerja, ki oblikuje vse potrebno za II. gimnazijo že več kot 
25 let, uresničevati. 

Projekt postavljanja kažipota je bil zahteven, ideja 
kažipota je predstavljena na QR-kodi na kažipotu, kjer boste 
spoznali ves oblikovalni koncept Roberta Roškerja. 

Povzetek iz teksta
»Kažipot ne kaže cilja, ampak pot do cilja,« je zapisal pesnik 

Ralph Waldo Emerson. 
In jaz sem takšen kažipot. Stojim pred II. gimnazijo 

Maribor, šolo ambasadorko Evropskega parlamenta. 
Zavedam se svojega poslanstva, namreč poleg tega 

da usmerjam v evropska mesta in opozarjam na njihovo 
oddaljenost, sem simbol, ki mlade opozarja na različne 
možnosti, ki jih ponuja življenje, ki jih ponujata Evropa in 
svet, ter jim pomagam pri navigaciji na njihovi poti. 

Oblikovno zasnovo je pripravil rObert iz drugeOblike, 
ki je izhajal iz logotipa oz. sekundarnih elementov in barv 
grafične podobe II. gimnazije Maribor (Druge). Moder kvadrat 
nad oranžnim kvadratom, postavljena in večkrat ponovljena 
v 3D-okolju, kot kocke.

Zasnovo je gradil na številki dve (Druga, par, zrcaljenje, 
simetrija) in na Teslovih številih 3, 6 in 9, ki so ključ do vesolja. 
Ključ je tudi glavni element logotipa II. gimnazije Maribor.

Projektiranje 3D-konstrukcije, izvedbo in postavitev so 
napravili v podjetju Riedl group (Tomaž, Luka in Filip). 

Težek sem skoraj 400 kilogramov, zato sem potreboval 
močan temelj, ki so ga izdelali dijaki Srednje gradbene šole in 

gimnazije Maribor. Polepili so me ustvarjalci na Visual media 
(Mitja).

Moje smerne table so dolžine 90 cm in 9 cm višine, sem 
4.2 metra visok in 1.8 metra širok.

Odkrili so me dijaki in mentorji (Saša Mikić, Mateja 
Krumpak in Vesna Vervega) II. gimnazije Maribor, šole 
ambasadorke Evropskega parlamenta, ob obeležitvi dneva 
Evrope, 9. maja 2023.

Slogan Druge je 'Šola, ki odpira vsa vrata'. Z menoj, ki bom 
odslej krasil njeno dvorišče in ki 'Odpiram vse poti', pa šola 
še dodatno poudarja svojo predanost usmerjanju dijakov na 
pravo pot. 

ŠOLA AMBASADORKA EVROPSKEGA PARLAMENTA
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_/ Katja Holnthaner Zorec, prof. 

mentorica

_* ŽIGER, ZOREC, ALMA MATER

OB RAZGLASITVI REZULTATOV REGIJSKEGA SREČANJA »MLADI 
ZA NAPREDEK MARIBORA« SE LAHKO PONOVNO VESELIMO 
uspehov naših mladih raziskovalcev in njihovih mentorjev. 
Naša šola je po številu in kvaliteti raziskovalnih nalog 
s 30 oddanimi nalogami ponovno na prvem mestu med 
mariborskimi srednjimi šolami. Trinajst raziskovalnih nalog 
je prejelo zlato, dvanajst pa srebrno priznanje. 

nadaljevanje na naslednji strani

Državno srečanje 
MLADIH 
RAZISKOVALCEV

MLADI ZA NAPREDEK MARIBORA 2023
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DrŽavnO Srečanje MlaDih raziSKOvalcev

Prejemniki zlatega priznanja so 
Tim Šinko (raziskovalno področje biologije), 
Nika Varoščić (ekonomija), 
Borja Ranzinger (filozofija), 
Emanuel Horvat (fizika),  
Jakob Benkovič in Mitja Korošec (geografija), 
Matic Mohorko (kemija), 
Mia Lebar (književnost), 
Zarja Gumilar Papotnik (zdravstvo), 
Nuša Ačko (zdravstvo),  
Uma Kralj (zgodovina),  
Jona Novak (zgodovina), 
Filip Dugonik (zdravstvo/ psihologija) in 
Špela Polutnik (zdravstvo/ šport). 

DOBITNIKI ZLATIH PRIZNANJ

Naslov raziskovalne naloge Mentorji 

emanuel horvat, 4. d Analitični približki pri obravnavi poševnega meta krogle z
upoštevanjem zračnega upora

tadej crnjac 
dr. Peter crnjac

nika varoščić, MM2 V kolikšni meri je vladna intervencija za znižanje cen na maloprodajnem trgu 
električne energije vplivala na gospodarsko blaginjo gospodinjstev v Sloveniji

dr. lidija Kodrin 

Borja ranzinger, MM1 Dvig pravičnega predstavništva kot sprememba volilnega sistema v Republiki Sloveniji Dora lenart 
dr. luka Martin 
tomažič

jakob Benkovič, 2. d
Mitja Korošec, 2. d

Raziskovanje geodiverzitete z geografskimi informacijskimi sistemi (GIS) 
in njen pomen v geoturizmu na primeru Pohorja, Kozjaka in Strojne

Danijel Davidovič
vesna vervega 

Filip Dugonik, 4. c Povezava med zaznanim stresom, depresivnostjo, 
anksioznostjo in kortizolom v laseh mladostnikov

dr. jure Škraban 
dr. Boštjan vihar 

Žiga Gaal, 3. a Povezanost med redno telesno dejavnostjo in anksioznostjo ter samopodobo janina curk 

jakob čerič, MM2
aljaž Kelc, MM2
jovan Stojiljković, MM2

GRIDNIK – mehanizem za krmiljenje pozicije
ravnine v prostoru s pomočjo prenosa krožnega gibanja v ravninsko gibanje

Mirko Pešec

V marcu so naši mladi raziskovalci svoje raziskovalno delo predstavili tudi na znanstveni konferenci z mednarodno udeležbo 
»Za človeka gre 2023 / It's About People 2023« v soorganizaciji univerze Alma Mater Europaea – ECM in Evropske akademije znanosti 
in umetnosti. V maju pa so se predstavili na Dnevu raziskovalcev v organizaciji Centra eksperimentov Maribor. 

Vsem – dijakom in njihovim mentorjem – iskreno čestitamo in upamo, da bo raziskovalna izkušnja dijakom četrtih letnikov 
dragocena popotnica pri študiju, dijakom nižjih letnikov pa vzpodbuda za raziskovalno delo v naslednjem šolskem letu.

Najboljše raziskovalne naloge regijskega 
srečanja so se uvrstile na državno srečanje 
raziskovalcev, v finale, ki je potekalo 
15. 5. 2023 v Murski Soboti, se je uvrstilo 
16 raziskovalnih nalog z naše šole. Dijaki 
so svoje raziskovalno delo predstavili 
strokovnim komisijam in dosegli 7 zlatih in 
9 srebrnih priznanj. 

MLADI ZA NAPREDEK MARIBORA 2023
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_/ Ema Marguč, 2. d

_* MARGUČ

V SOBOTO IN NEDELJO, 22. IN 23. 4, SE JE 12 DIJAKOV 
II. GIMNAZIJE MARIBOR UDELEŽILO REGIJSKEGA TEKMOVANJA 
v znanju angleškega jezika in kulture World Scholars Cup. 

Prvi dan je tekmovanje potekalo na OŠ Antona Ukmarja 
v Kopru, kjer smo se učenci osnovnih in srednjih šol v ločenih 
kategorijah pomerili v debati, pisanju eseja in znanju 
naravoslovnih in družboslovni ved ter umetnosti. V nedeljo 
se je tekmovanje nadaljevalo v Protokolarno-prireditveni 
dvorani Sv. Frančiška Asiškega, kjer smo se ekipe pomerile 
v znanju v tako imenovanem Scholar's Bowlu, po kosilu pa 
je sledil še tako imenovani Debate Showcase, na katerem so 
se pomerili najboljši debaterji tekmovanja in v katerem je 
sodelovala tudi naša izbranka Ema Marguč. 

S trdim delom in vztrajnostjo smo dosegli odlične 
rezultate, skupaj smo prejeli kar 108 medalj in 9 pokalov. 
Izpostaviti je še treba, da je ekipa Eme Podlesnik Marčič, Lare 
Kapun in Borje Ranzingerja prejela nagrado za najboljšo ekipo 
na celotnem tekmovanju. Mitja Korošec pa je prejel nagrado 
za najboljšega tekmovalca tega tekmovanja. Prav tako se je 
vsem štirim ekipam uspelo uvrstiti na svetovno tekmovanje, 
ki se ga bomo udeležili letos poleti v Londonu. Zato iščemo 
sponzorje in donatorje, ki bi našo udeležbo na 'Global Round 
London' tudi finančno podprli.

Izjemo smo hvaležni našima mentoricama prof. Dori 
Lenart in Poloni Vehovar ter našemu spremljevalcu Mihi 
Ambrožiču, ki so nas in nas še naprej podpirajo na poti 
pridobivanja novega znanja ter izkušenj.

KOPER

Regijsko 
TEKMOVANJE  
WSC
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_/ Lia Horvat Zupančič, 3.e

_* POCRNJA ZUPAN, VERVEGA

TOREK, 21. 2. 2023, NI BIL LE PUSTNI TOREK, PAČ PA TUDI DAN, 
KO SMO NEKATERI AMBASADORJI EPAS-A OBISKALI ŠE 
zadnjega izmed treh parlamentov, ki pomembno vpliva na 
naš vsak dan – naš slovenski državni zbor.

Po treh dolgih urah pouka smo se zbrali na avtobusu in 
začeli svojo pot proti Ljubljani. Ta je bila obarvana s krajšim 
opisom Islamskega centra, ki je bil naša prva postojanka, ter 
opisom parlamenta in njegovega delovanja. V glavno mesto 
smo prispeli pred napovedanim časom, ki je sovpadala 
s časom molitve pripadnikov islama. Naš vodič nas je 

nadaljevanje na naslednji strani

LJUBLJANA

V iskanju odgovora: 
JE TO DŽAMIJA 
ALI MOŠEJA?
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v iSKanju ODGOvOra: je tO DŽaMija ali MOŠeja?

pospremil do prostora, v katerem je bila s slikami prikazana 
zgodovina njihovega centra, ter se vrnil deset minut kasneje, 
po končanem obredu, in nas popeljal v različne prostore 
kompleksa, kjer nam je razložil, kaj se tam počne in zakaj so 
arhitekti izbrali določene oblike, barve, postavitve … Načrt 
centra je bil izbran izmed mnogih del na arhitekturnem 
natečaju, opazimo pa lahko veliko Plečnikovih motivov in 
predvsem skromnost ter nevpadljivost.

Pojasnil nam je tudi, da pogosto mešamo pojma džamija 
in mošeja. Obe v arabščini (originalnem jeziku) pomenita isto 
stvar, v drugih jezikih pa lahko označujeta dva prostora z istim 
namenom (opravljanje molitve), vendar z različno velikostjo, 
infrastrukturo … Mošeja se nanaša predvsem na mesto, kjer 
se opravlja molitev, džamija pa na celotno skupnost, pod 
katero spada tudi mošeja. Da lahko vanjo vstopiš, je treba 
upoštevati nekaj pravil. Med drugim smo si dijakinje ter 
prof. Vervega in prof. Bečan morale pokriti lase s šalom ali 
ruto, spodnji deli oblačil so morali segati čez kolena ter biti 
ohlapni, saj s tem, po besedah vodiča, »ne poudarjamo svoje 
zunanje lepote«. Preden smo stopili v zgradbo, kjer sta mošeja 
in umivalnica, smo se morali sezuti, nato pa čevlje odložiti 
na poličko. Fotografiranje je bilo v molilnici prepovedano, 
vendar je to vsekakor ogleda vreden in zanimiv prostor. Prva 
stvar, ki jo zagledaš ob vstopu, je manjši oltar in nad njim 
napis v arabščini. Levo in desno smo lahko videli nekakšne 
stopnice, police s knjigami … Po tleh so bile preproge, ki so nas 
spremljale tudi po hodnikih. Te v molilnici so imele natisnjene 
vzporedne črte, na podlagi katerih se postavijo. Ob pogledu 
navzgor smo ob balkonu opazili s stropa viseti tudi ogromno 
modro kupolo, ki jo po navadi asociiramo z zunanjim izgledom 
mošej. To smo si od bližje pogledali z balkona, kjer smo dobili 
tudi odgovore na naša vprašanja. Med drugim smo izvedeli, da 
so moški in ženske med molitvijo ločeni zaradi spoštovanja in 
ne, ker se moški ne bi znali »brzdati«, pa tudi, da obstaja več 
sto načinov, kako si zavezati ruto čez lase. 

Ogled Islamskega centra smo zaključili s sprehodom skozi 
preostale prostore, kot so umivalnice, ter pozdravom imama, 
ki nam je skupaj z vodičem zaželel vso srečo v parlamentu in 
kasneje varno pot domov.

Ob vstopu v parlament nas je čakal varnosti pregled. Jakne, 
torbe, pasove, nakit … smo zložili v zabojček in prestopili 
utripajoč okvir z upanjem, da ne zapiska ravno pri nas, pa čeprav 
nismo imeli ob sebi nič nevarnega. Pred veliko sejno dvorano 
smo odložili vrhnja oblačila ter si med čakanjem na spremljevalca 
na ekranu ogledali razpravljanje izza sosednjih vrat. Sprejela 
nas je bivša dijakinja, ki nam je na kratko obnovila pomembna 
dejstva o parlamentu ter nas za tem odpeljala na ogled zasedanja 
seje. Na poti do tja smo srečali nekatere poslance, med drugim 
Luko Mesca, in se z njimi tudi fotografirali. 

Del seje, ki smo si ga ogledali, je bil miren in nič kaj 
drugačen od tega, kar vidimo na televiziji. Poslanci, katerih 
delovno področje sovpada z obravnavano temo, so ob 
napovedi njihovega imena vstali ter prebrali razloge, mnenja, 
raziskave …, ki sodijo k temi. Sledil je pogovor s predsednico 
državnega zbora, gospo Urško Klakočar Zupančič, ter poslanci 
gospo Grgurevič, gospo Slugo, gospo Rajbenšu, gospodom 
Lahom in gospodom Vrečkom. 

V spomin se mi je vtisnilo vprašanje, ali obstajajo 
predpisana pravila, kaj lahko nosijo in česa ne. Vprašanje je 
bilo navezano predvsem na rdeče čevlje predsednice državnega 
zbora, ki jih je nosila ob imenovanju tega mesta ter so jih 
na spletu označili za neprimerne. Na žalost nas je morala ta 
v tistem trenutku zapustiti zaradi nujne prisotnosti na seji, 
smo pa od drugih izvedeli, da pravilnik oblačenja ne obstaja, 
le da so oblečeni primerno svojemu delu (bluze, srajce, sakoji). 
Nasmejali smo se ob zgodbi, kako je eden izmed poslancev 

prišel na zasedanje seje v majici s Supermanom. Priložnost 
smo imeli vprašati tudi o delu nam ne preveč poznanih 
sodelavcev poslancev, ki preučijo razne dokumente in iz njih 
izluščijo najpomembnejše ali pa preverjajo podatke … Pred 
glasovanjem se je gospa Klakočar Zupančič vrnila še za eno 
fotografijo, ob tem pa nas je pozdravil tudi bivši dijak, gospod 
poslanec Martin Marzidovšek. 

Preden je odhitela nazaj k delu, je gospa še povedala, da 
»škandala« s petkami ne jemlje preveč k srcu, saj ji je tisti, ki 
je s tem začel, pripisal zelo lep simbol, za katerega pa si, v šali, 
nikoli ni mislila, da bodo to ravno rdeči čevlji, ki so za povrh 
še neudobni. Rekla je tudi, da se vsak izmed nas z oblačili 
izraža, kar podpira in upa, da se bo v prihodnosti odnos do 
žensk ter njihovega oblačenja še izboljšal. Sledila je še zadnja 
aktivnost, preden smo se odpravili domov – ogled glasovanja. 
Bilo je kot v filmu. Dvorana se je napolnila s poslanci, teh je 
bilo prisotnih okoli 85. Razdeljeni so bili na dve skupini, in 
če je leva stran (teh je bilo okoli 35) glasovala za, je bila desna 
stran (torej vsi ostali) proti ali obratno. Preglasovali so tisti na 
desni, kar pa ni presenetilo nikogar v dvorani. Marsikdo bi si 
med to aktivnostjo predstavljal veliko akcije, hitrosti, a nam 
se je zdelo dogajanje kar malce monotono, saj je vnaprej 
načrtovano, kateri gumb bodo izbrali. 

Kaj so poslanci počeli, da so si med tem krajšali čas, vam 
žal ne bom izdala, si pa želim in hkrati upam, da boste vsi 
imeli kdaj priložnost videti parlament, prisostvovati pri seji 
in spoznati ljudi, ki odločajo o naših vsakdanjikih.

LJUBLJANA
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_/ Saša Mikić, spec.,  prof.,
   v imenu mentorjev in dijakov,  

ambasadorjev Evropskega 
parlamenta

_* MIHOLIČ, VOZLIČ

II. GIMNAZIJA MARIBOR JE V OKVIRU PROJEKTA ŠOLA 
AMBASADORKA EVROPSKEGA PARLAMENTA ŽE DRUGIČ 
organizirala tekmovanje osnovnih šol iz mariborske regije 
»Evropejček 2023«.

Če smo se dijaki in mentorji, ambasadorji Evropskega 
parlamenta, odločili, da bomo v lanskem letu k tekmovanju 
povabili šole iz Maribora, smo si tokrat upali in se odločili, da 
povabimo 32 šol iz širše mariborske regije.

Tekmovanja se je udeležilo 17 osnovnih šol z 51 tekmovalci. 
Na njem je zmagala OŠ PREŽIHOVEGA VORANCA iz Maribora, 
drugo mesto je osvojila OŠ SELNICA OB DRAVI, tretje mesto pa 
OŠ JARENINA. Učenci so se odlično odrezali, saj so najboljši trije 
posamezniki dosegli med 43, 45 in 48 točk (od možnih 50).

Tekmovanje smo izkoristili tudi mentorji za pogovor 
o prisotnosti evropskih vsebin pri poučevanju učencev in 
dijakov. EU ponuja mladim veliko možnosti, ki pa jih ti žal ne 
poznajo dovolj.

EVROPEJČEK

TEKMOVANJE 
OSNOVNIH ŠOL 
v poznavanju EU
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_/ Saša Mikić, spec.,  prof.
   v imenu mentorjev in dijakov,  

ambasadorjev Evropskega 
parlamenta

_* HAMERŠAK, MIKIĆ

V ČAST PRAZNOVANJA DNEVA EVROPE, 9. MAJA, SMO NA 
II. GIMNAZIJI MARIBOR ODPRLI RAZSTAVO O EVROPSKI UNIJI

Od leta 2004 na šoli v okviru različnih projektov aktivno 
spoznavamo delovanje EU. Smo edina šola v Sloveniji, ki 
v 4. letniku ponujamo Evropske študije kot izbirni predmet 
in letno ga obiskuje med 10 in 20 dijakov.

Med leti 2004 in 2014 smo bili ena izmed 14 gimnazij, 
ki je imela Evropske oddelke, v okviru katerih smo redno 
obiskovali evropske institucije in sodelovali v različnih 
evropskih programih.

Leta 2016 smo postala ena izmed prvih šol, ki se je 
pridružila projektu Šola ambasadorka Evropskega parlamenta, 
in zadnji dve leti nosimo naziv Najšole Evropskega 
parlamenta, ki smo ga osvojili med 75 drugimi srednjimi 
šolami in dijaškimi domovi.

Letos smo se ob različnih aktivnostih, ki jih izvajamo 
v okviru tega projekta, odločili, da nad učilnicami PL3 in 
PL4 postavimo stalno razstavo, ki pa ne bo namenjena le 
dijakom naše šole, pač pa se bodo lahko z osnovnimi dejstvi 
in spoznanji o EU seznanili tudi starši, obiskovalci šole, 
z veseljem pa bomo po razstavi popeljali tudi učence kakšne 
osnovne šole in jim posredovali znanja, ki smo jih v zadnjih 
dveh desetletjih osvojili.

Razstava obsega kratko predstavitev delovanja in 
značilnosti EU, za vse, ki bi želeli vedeti več, pa so urejene 
povezave preko QR-kod z spletnimi stranmi EU.

DRUGA

ODPRTJE 
RAZSTAVE 
o Evropski uniji
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_/ Tina Mojzer, prof., 
 mentorica Druge scene 

_* RUDL

LETOŠNJA PREDSTAVA DRUGE SCENE V REŽIJI DOROTEJE 
DREVENŠEK IZ MM1 PONUJA SVEŽO INTERPRETACIJO DANES 
že klasičnega besedila slovenske dramatike. V priredbi 
Grumove ekspresionistične drame Dogodek v mestu Gogi 
so liki grotesknega mesta postavljeni v sodobno okolje, ki 
asociira na psihiatrično bolnišnico. 

Spremljamo Hano, ki je bila v mladosti večkrat posiljena. 
Zdravijo jo z elektrošoki, za katere je znano, da so jih 
v Grumovem času uporabljali kot osnovno sredstvo v borbi 

nadaljevanje na naslednji strani

DRUGA SCENA

DOGODEK 
V MESTU  
Z GONGI



#15

ŠT. 83_mar – maj 23

 ■■

nadaljevanje iz prejšnje strani

DOGODeK v MeStu z GOnGi

s travmatskimi izkušnjami. Ti elektrošoki v resnici ničesar 
ne rešijo, ampak povzročajo le še dodatne težave v njenem 
duševnem zdravju. Hana travme na koncu ne zmore pospraviti 
v kovček; še huje, travma se multiplicira, meja med notranjim 
doživljanjem in zunanjimi dogodki pa se shizofreno zabriše. 
Prebivalci Goge so še vedno gogovci, vendar delujejo kot plod 
njene domišljije. Tudi (ne)zaupnica Tereza ni več živo bitje, 
ampak zgolj terapevtski glas.

8-članska igralska zasedba kot usklajena ekipa pretanjeno 
vstopa v zahtevne dramske vloge. Tin Šoškič odigra 
zaljubljenega Klikota, ki svojih ljubezenskih pisem za Hano 
zaradi strahu pred zavrnitvijo nikoli ne odpošlje. V glavi nam 
vedno znova odzvanja njegov večkrat izgovorjeni: »Paradiž 
je edini privid, iz katerega ne moremo biti pregnani.« Tarbula 
(Ema Rauter) in Afra (Lana Fajfer) kot dva psa čuvaja bdita nad 
mestom. V priredbi sta prikazani kot naratorki, obrekovalki, 
dve, ki vesta vse, čeprav zaradi postavljenosti v temo ničesar 
razločno ne vidita. Anika Medved odigra grbavca Teobalda, 
ki, hrepeneč po igralskem poklicu, razmišlja o neuresničenih 

sanjah in svojem tragičnem ranem otroštvu. Doroteja 
Drevenšek nas ne preseneti samo z režijo, ampak odigra tudi 
vlogo umrlega naddavkarja, ki udarja po gongih, da bi Hano 
doseglo sporočilo, da je končno treba nekaj ukreniti. Julijo 
Gapit (Zala Casar), ki ljubimka z lutko, je najverjetneje še 
najbolj groteskna podoba tega mesta – tako nenavadna in 
abstraktna, da se nam pravzaprav zasmili. Žiga Virtič (Prelih) 
in Katja Bauman (Hana, hči imovitega trgovca) imata izjemno 
zahtevno nalogo, saj se morata kot mlada igralca preleviti – 
eden v posiljevalca, druga pa v posiljeno osebo. Vsekakor 
igralsko zahtevna podviga, ki pa ju oba smelo premagujeta. 
Maja Berčič kot Tereza in Mirna žena dokaže, da zmore 
številne odrske preobrazbe. 

Predstava, ki nas postavi v nenavadno okolje psihiatrične 
bolnišnice, kjer Hana posluša terapevtski glas (Gašper Drev), 
nam v dobri uri, kolikor traja predstava, sporoča tudi, kako 
pomembno je, da svoje težave nekomu zaupamo, se izpovemo. 
Popelje nas v čudaški in nemirni notranji svet gogovcev – svet, 
poln psihopatoloških karakterjev, ki so v resnici ujetniki sami 

sebe, zato gledalci Goge ne vidijo nujno kot psihiatrične 
bolnišnice, pač jo lahko dojemajo tudi kot »vesoljsko ladjo« 
z nenavadnimi potniki. 

Predstava se je uvrstila na Transgeneracije, festival 
sodobnih umetnosti mladih, in na regijsko srečanje 
mladinskih gledaliških skupin, torej sta si jo že ogledala dva 
selektorja, gospod Matej Bogataj, gledališki kritik, in Nenad 
Tokalić, gledališki igralec. Po predstavi sta se pogovarjala 
z gledališčniki ter tako ustvarila prostor konstruktivne 
gledališke debate. Mlado režiserko in igralce sta pohvalila ter 
izpostavila pomembnost gledališkega ustvarjanja pri mladih, 
ki iščejo lasten izraz. Na regijskem srečanju, ki je 4. in 5. aprila 
potekalo v Mestnem gledališču Ptuj, smo imeli priložnost, 
da si ogledamo tudi gledališko produkcijo Prve gimnazije 
Maribor, predstavo, ki so jo pripravili na Gimnaziji Franca 
Miklošiča Ljutomer, gledališko produkcijo Gledališke šole 
ZTKŠ Murska Sobota ter predstavo Vrtiljak sreče? v produkciji 
mariborskega društva Moment. Vsekakor zanimiv gledališki 
nabor raznolikih predstav.

DRUGA SCENA
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_/ Ema Batagelj, 3. e

_* BATAGELJ

LETOS JE NA II. GIMNAZIJI MARIBOR POTEKALA IZMENJAVA Z 
ITALIJANSKO GIMNAZIJO LICEO SCIENTIFICO BANFI. MARCA SO 
italijanski dijaki obiskali Slovenijo, kjer so bili gostje dijakov 
II. in Prve gimnazije Maribor. V tednu izmenjave smo se 
osredotočili na temo raznovrstnosti (diversity) in zlasti na 
preučevanje stereotipov. Glavni cilj izmenjave pa je bil, da 
spoznamo razlike med našim vsakdanjim življenjem. 

nadaljevanje na naslednji strani

SLOVENIJA

ITALIJANSKA 
izmenjava
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nadaljevanje iz prejšnje strani

italijanSKa izMenjava

Prvi dan italijanskih dijakov v Sloveniji smo jih sprejeli 
na Prvi in II. gimnaziji Maribor, kjer so italijanski dijaki 
spoznali osnove slovenščine, se udeležili lova na zaklad in 
imeli predstavitev o Sloveniji in Mariboru. Sledil je tudi ogled 
Maribora, kjer smo odkrivali znamenitosti mesta in primerjali 
vzdušje z italijanskimi mesti. 

Naslednji dan smo se odpravili na izlet v Ljubljano. 
Ogledali smo si Narodni muzej Slovenije, se sprehodili po 
mestnem jedru in se povzpeli na Ljubljanski grad. Kljub pozni 
vrnitvi v Maribor smo slovenski dijaki pripravili zabavo za 
italijanske, saj smo se že v Italiji pogovarjali o tem, kakšne so 
slovenske zabave in kakšne so italijanske. Italijanski dijaki so 
tako doživeli pristno slovensko zabavo.

Tretji dan izmenjave je ponovno potekal v Mariboru. 
Dopoldne smo organizirali delavnice o stereotipih za 
italijanske dijake. Sreda je bil tudi edini dan, ko smo 
imeli precej prostega časa. Italijanske dijake smo peljali 
na bowling, kjer smo vsi zelo uživali. Izvedeli smo, da ga 
večina italijanskih dijakov rada igra. Nato smo jih peljali 
še na tradicionalne balkanske čevapčiče, ki so jih vsi zelo 
pohvalili.

V četrtek smo se odpravili na še en izlet po Sloveniji, ko 
smo obiskali Gorenjsko. Ogledali smo si Naravni rezervat 
Zelenci in Blejsko jezero, kjer smo imeli možnost popeljati se 
po jezeru s tradicionalnimi pletnami. Zadnja postaja je bila 
Radovljica, kjer smo sami izdelali lectova srca. Ob vrnitvi smo 

se ustavili tudi v eni izmed pekarn, da so italijanski dijaki 
lahko poskusili burek.

Petek je bil naš zadnji skupni dan. Naša zadnja skupna 
aktivnost je bila delavnica, na kateri smo slovenski in 
italijanski dijaki sodelovali pri ustvarjanju oglasov, ki 
opozarjajo na posledice stereotipov. Skupaj smo si ogledali 
posnetke in ocenili celoten teden izmenjave.

Slovo od italijanskih partnerjev je bilo precej čustveno. 
Mnogi dijaki so izpustili tudi kakšno solzo, saj smo preživeli 
čudovit teden v Sloveniji, pred tem pa še en teden v Italiji. 
Sklenili smo veliko novih prijateljstev in se medsebojno veliko 
naučili. Obljubili smo si, da bomo ostali v stiku in ob prvi 
priložnosti organizirali ponovno srečanje.

SLOVENIJA
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_/ Nataša Lešnik Štrafela, prof. 

nemščine

_* LEŠNIK ŠTRAFELA

KONEC FEBRUARJA SMO SE Z AVTOBUSOM ODPRAVILI NA SEVER 
NEMČIJE, NATANČNEJE V MAJHNO MESTECE MÖLLN V BLIŽINI 
Hamburga. Tam smo preživeli 10 dni pri družinah, spoznavali 
šolo in življenje na severu. Prav tako smo si v sklopu projekta 
ogledali trajnostni razvoj v regiji in obiskali hanzeatsko mesto 
Hamburg, Travemünde ob Baltskem morju, mestece Lübeck, 
ki je znano po marcipanu, in še veliko več. Sklepali smo nova 
prijateljstva, se izurili v tujih jezikih (nemškem in angleškem) 
ter se polni vtisov in s solznimi očmi vrnili v Maribor, kjer 
čakamo na povratni obisk. 

Bis bald in Maribor!

MÖLLN, NEMČIJA

NEMŠKA 
izmenjava



#19

ŠT. 83_mar – maj 23

_/ Lia Horvat Zupančič, 3.e

_* HORVAT ZUPANČIČ, VUDLER

KONEC MARCA SMO V MARIBORU GOSTILI ŠPANSKE DIJAKE, MI 
PA SMO JIH OBISKALI NASLEDNJI MESEC V GIRONI.

Španci so prišli v četrtek, 23. 3. 2023, zvečer in prva skrb 
ni bila, kako se bomo razumeli, pogovarjali, kam jih dati 
spat, temveč, kaj jim dati jesti. V zagovor naj povem, da je 
tudi njih bilo strah naše hrane, saj so jim rekli, da je naša 
kulinarika neokusna. Pa vendarle ni bilo tako. En se je 
zaljubil v golaž, druga v kroglice za juho in tretja v sirove 
štručke. Teden z njimi je hitro švignil mimo. Prvi dan smo 
jim predstavili šolo z iskanjem skritega zaklada, Slovenijo 
in njene značilnosti, dali poskusiti potico in jih popeljali po 

nadaljevanje na naslednji strani

GIRONA, ŠPANIJA

Paelle, morje 
IN SONCE
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nadaljevanje iz prejšnje strani

Paelle, MOrje in SOnce

Mariboru. Zvečer smo jih nekateri odpeljali tudi ven, drugi 
so z njimi gledali filme, pekli … Razlikoval se je tudi naš 
vikend – nekateri so odpotovali v Italijo ali na morje, drugi 
smo jih odpeljali na kosila k starim staršem, na bowling, na 
Ptuj, v terme, na Jelenov greben … Ponedeljek smo preživeli 
na Cerkniškem jezeru, v Križni jami ter v Ljubljani, torek pa 
v centru Noordung ter nato na Rogli. Odšli so v sredo zjutraj, 
česar se nismo veselili ne mi in ne oni. Vedeli pa smo, da se 
čez dva tedna in pol ponovno vidimo, zato je bilo poslavljanje 
malce lažje.

Pot do Španije je bila izkušnja in pol. Začelo se je že pri 
skeniranju ročne prtljage, kjer so eno izmed dijakinj pregledali 
za eksplozivnost, saj je njeno darilo za špansko družino, med, 
bilo pretežko. Vrhunec je bilo seveda kroženje z letalom okoli 
Barcelone zaradi vetra in posledična slabost večine potnikov. 
Za nekatere izmed nas je bil to tudi prvi polet z letalom, ki ga 
zagotovo ne bomo pozabili. 

Kot so nam obljubili, smo v Španiji jedli odlično in se 
naučili tudi nekaj trikov za pripravo španskih specialitet. 
Prvi dan smo po pouku imeli skriti zaklad po Gironi, nato 
je sledil ogled vaje človeških stolpov, zvečer pa smo obiskali 
njihovo diskoteko. Vikend smo preživljali ob morju, v starem 
mestnem jedru, na kosilu z družino … V ponedeljek smo samo 
Slovenci z njihovo profesorico obiskali Barcelono in vse njene 
skrite kotičke, v torek pa skupaj s Španci odšli v Gaudijev 
muzej, na njegovo peš pot in Cadaques. Sredin dopoldan 
smo ponovno preživeli pri pouku ter s težkim srcem čakali 
na odhod. Pred avtobusom smo si izmenjali še zadnja darila, 
objeme ter besede in si s solzami v očeh obljubili, da se še 
vidimo.

Španci so prvi dan pri nas, ko jim je natakar prinesel 
vodo, mislili, da si morajo kavo zmešati sami, ker je pri njih 
ne dobiš; presenečeni in ne preveč navdušeni pa so bili tudi 
nad našim zgodnjim zbujanjem, da živimo daleč od šole, da 

jemo ogromno juh in kako ogromna stanovanja imamo. Šok 
je bil tudi to, da za nočne klube nimamo prepovedi oblačenja 
v strgane hlače, kape, znamke oblačil ter da imamo po radiu 
ogromno španskih pesmi. In kaj je presenetilo nas? Da je pri 
njih ledena kava topla kava v skodelici, postrežena s kozarcem 
ledu. In čips, če ni drugih tapasov, jedo zraven vsega! Imajo 
Spar, v katerem med drugim prodajajo Cheetose, in njihov 
sladoled stane 4 evre (!!). Po hiši hodijo s čevlji, radi se družijo, 
radi zamujajo, ne pijejo sokov in za sladico radi vzamejo jogurt. 
V šoli imajo predmete, kot so tehnično risanje, latinščina, 
dve različni matematiki … in na izlete si vzamejo malico, ki 
vključuje makarone ali riž, sendvič, sadje, pijačo in manjšo 
čokolado.

Kratka, vendar sladka tedna, ki smo ju preživeli 
s španskimi amigosi, bomo težko pozabili. Solze ob odhodu 
povedo, da je bilo res lepo (če jokajo očetje, potem je bilo res), in 
če bi le imeli možnost, bi ostali v sončni Španiji še dlje. 

GIRONA, ŠPANIJA
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_/ Filip Kores, MM2

_* KORES

GENERACIJA €URO JE VSAKOLETNO EKONOMSKO TEKMOVANJE, 
KI GA ORGANIZIRATA EVROPSKA CENTRALNA BANKA IN BANKE 
Slovenije. Tekmovanje poteka v skupinah in v treh krogih, pri 
čemer v prvem skupine odgovarjajo na spletni kviz, v drugem 
pripravijo ekonomsko in denarno analizo evroobmočja, 
v zadnjem pa svoje ugotovitve in predloge predstavijo 
komisiji. Letos je bilo tekmovanje še posebej zanimivo, saj, 
kot ste verjetno vsi že opazili, danes živimo v svetu inflacije, 
torej splošnem dvigu cen. Na tekmovanju smo skupine na 
inovativne načine predstavile svoje analize in predlagale 
rešitve ter ukrepe, ki naj jih centralne banke uvedejo v boju 
zoper naraščajoče cene. Naša ekipa si ji je z zmago zaslužila 
nagradni izlet in srečanje s predsednico Evropske centralne 
banke v Frankfurtu. 

Delo na tekmovanju je bilo zanimivo in poučno. Naučili 
smo se marsičesa, česar se v šoli od nas ne pričakuje, in 
se soočili z osnovami ekonomskega analiziranja realnih 
situacij. 

TEKMOVANJE

GENERACIJA  
€uro
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_/ Nuša Ačko, 3. a

_* BAJEC

DIJAKI 3. LETNIKA SMO SE V OKVIRU BIOLOGIJE 2 ODPRAVILI NA 
DVODNEVNO EKSKURZIJO V PIRAN. NAŠE BIOLOŠKO POPOTOVANJE 
se je začelo 17. aprila, ko smo se v dopoldanskih urah odpeljali 
proti slovenski obali. Prva postojanka je bil Škocjanski zatok, kjer 
smo se z daljnogledi sprehodili okoli naravnega rezervata, ki leži 
sredi urbane okolice. Spoznali smo različne rastlinske in živalske 
vrste, med slednjimi je bilo sicer največ ptic, vendar smo bili 
najbolj navdušeni nad zelenimi regami, ki smo jih srečali ob poti. 
Nato smo pot nadaljevali proti Morski biološki postaji v Piranu. 
Začeli smo z delavnico o delfinih, ki jo je pripravilo Društvo 
Morigenos. Predstavili so nam svoje delo in tudi sami smo se 
preizkusili v iskanju delfinov in njihovi identifikaciji. Večer smo 
v dobri družbi preživeli v kuhinji, kjer smo spekli mafine in igrali 
karte. Naslednji dan nas je kar nekaj začelo z jutranjim sprehodom 
po obali, od koder smo z navdušenjem opazovali jato delfinov. 
Po zajtrku so sledile aktivnosti, ki so jih pripravili raziskovalci 
Morske biološke postaje. Najbolj nam je v spominu ostala vožnja 
s čolnom. Ogledali smo si oceanografsko bojo Vido in poiskali 
najglobljo točko slovenskega morja, ki se nahaja blizu Pirana. 
Seznanili smo se z delom potapljača, ki nam je iz morja prinesel 
različne živalske in rastlinske vrste ter alge. Nabrane vrste smo 
opazovali in o njih izvedeli veliko novih informacij. Presenečeni 
nad biološko pestrostjo slovenskega morja in polni novih znanj 
smo se odpravili proti Mariboru. Takšen način učenja biologije se 
mi zdi zelo dober. Dijaki lahko tako spoznamo področja, za katera 
pri rednem pouku ni časa, in pridemo v stik z različnimi poklici, 
ki jih v nasprotnem primeru ne bi spoznali.

Terensko delo na 
področju MORSKE 
BIOLOGIJE

PIRAN
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_/ Alenka Novak, prof. 

mentorica

_* LEŠNIK ŠTRAFELA

OSEM DRUGOGIMNAZIJCEV SE JE 15. 2. 2023 V MURSKI SOBOTI 
POMERILO Z NAJBOLJŠIMI V ZNANJU NEMŠČINE. DOSEGLI SMO 
odlične rezultate na državni ravni. Srebrno priznanje si 
priborili Luka Žnidarič, Katarina Rantaša in Emanuel Horvat. 
Najboljša v državi, na prvem mestu z zlatim priznanjem, je 
Lea Dermota.

Čestitke!

DRŽAVNO TEKMOVANJE

Z NAJBOLJŠIMI V 
znanju nemščine
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_/ Kaja Rajter, 4. b,  
dr. David Gajser, prof.

_* KLEMENČIČ, REBERNIK

ZELO SMO VESELI, DA SE JE KAJA RAJTER IZ 4. B USPELA 
UVRSTITI V SLOVENSKO EKIPO ZA LETOŠNJO EVROPSKO 
dekliško matematično olimpijado. Tudi na tekmovanju se je 
odločno odrezala inuspela perfektno rešiti eno nalogo, s čimer 
si je prislužila pohvalo. 

Takole je zapisala: »Od 13. do 19. aprila smo z več kot 200 
tekmovalkami iz 55 držav preživele nepozaben teden v Portorožu, 
saj je Evropsko dekliško matematično olimpijado letos gostila 
Slovenija. Tekmovanje je potekalo dva dni, vsak dan so bile na 
voljo štiri ure in pol za tri naloge. Čeprav je olimpijada v prvi 
vrsti namenjena reševanju matematičnih izzivov, pa celotna 
izkušnja ni tako monotona kot funkcija f(x)=x. Vsi se zavedamo, 
da je razmišljanje naporno, zato so tekmovanju sledile manj 
matematično obarvane dejavnosti, kot so »treasure hunt«, 
ekskurziji v Ljubljano in v Postojnsko jamo, mnoge delavnice 
in zabava ob koncu tekmovanja. Preostali čas smo izkoristili 
za skok v morje, petje otroških pesmic, igranje družabnih 
iger do jutranjih ur in vztrajno prerekanje, kako se pleše 
četvorka.« 

SLOVENIJA

Evropska dekliška 
MATEMATIČNA 
OLIMPIJADA
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_/ Matjaž Črček, prof.

_* PIXABAY

V SOBOTO, 15. 4. 2023, JE V NOVEM MESTU POTEKALO DRŽAVNO 
TEKMOVANJE IZ ZNANJA FIZIKE. NAŠI DIJAKI SO SE ODLIČNO 
odrezali.

V I. tekmovalni skupini je bil Tevž Levstik najboljši v državi 
in tako prejel zlato priznanje in 1. nagrado. Miloš Radaković 
pa je dosegel drugo mesto v državi ter prav tako prejel zlato 
priznanje in 2. nagrado. V II. tekmovalni skupini se je Jurij 
Švagerl uvrstil med prvih 15 v državi in prejel zlato priznanje, 
Tomaž Koželj pa srebrno.

So pa naši dijaki bili odlični tudi v III. tekmovalni skupini, 
ki je tudi hkrati najtežja. Tian Strmšek je bil 6. v državi in tako 
prejel zlato priznanje ter pohvalo. Tudi Luka Vaupot je prejel 
zlato, Matevž Jaušovec, Matic Pogorelec in Jurij Šuman pa 
srebrno priznanje.

Tian Strmšek, Luka Vaupot in Matevž Jaušovec so se prav 
tako uvrstili na izbirno tekmovanje za olimpijsko ekipo. Žal 
se jim ni uspelo uvrstiti v ekipo.

Vsem dijakom seveda čestitamo za odlične rezultate.

NOVO MESTO

Državno  
IZ FIZIKE
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_/ Klavdija Krempl Slana, prof.

  koordinatorica tekmovanj iz 

angleščine za dijake 3. letnikov

_* PIXABAY

DRŽAVNO TEKMOVANJE IZ ZNANJA ANGLEŠČINE ZA DIJAKE 
3. LETNIKOV JE POTEKALO 12. 4. 2023 NA SREDNJI STROJNI IN 
kemijski šoli na Šolskem centru Ljubljana. Zajemalo je slušno 
razumevanje, poznavanje in rabo jezika ter pisno sporočanje 
(daljši pisni sestavek – esej).

Naše tekmovalke, vse dijakinje MM1A, so dosegle sledeče 
rezultate:

2. MESTO IN ZLATO PRIZNANJE – LANA KOREN

5. MESTO IN SREBRNO PRIZNANJE – DORA DRAŠKOVIĆ

9. MESTO IN BRONASTO PRIZNANJE – KATERINA JOVANOVA

Iskrene čestitke.

Državno 
IZ ANGLEŠČINE
za DijaKe 3. letniKOv

LJUBLJANA
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_/ Nataša Lešnik Štrafela, prof.

_* LEŠNIK ŠTRAFELA NOVAK

MESEC MAJ IN NEMŠKE JEZIKOVNE DIPLOME DSD II SO 
PODELJENE. ISKRENE ČESTITKE VSEM DIJAKOM, KI SO 
pristopili k izpitu in ga več kot odlično opravili!

KAJ JE NEMŠKA JEZIKOVNA DIPLOMA? 
Lahko jo opravljajo dijaki 4. letnika in je brezplačna. S tem 

certifikatom lahko dijaki študirajo v nemško govorečih deželah 
brez dodatnega jezikovnega preverjanja znanja. Diploma pa 
jim omogoča tudi več možnosti pri iskanju zaposlitve doma, 
saj jo lahko priložijo k prošnji za delovno mesto, ki je s tem 
še dodatno obogatena. Nanjo se pripravljajo v 3. in 4. letniku 
pri profesoricah Alenki Novak, Barbari Kovše in Nataši Lešnik 
Štrafela ter naravnem govorcu dr. Philippu Reisnerju. Izpiti 
potekajo zelo uspešno že od leta 1999. Že več dijakov, ki so 
uspešno opravili DSD, je prejelo štipendije znane institucije 
DAAD in sedaj študirajo v Nemčiji. 

Tudi letos imamo dijaka, ki prejme štipendijo, to je Jovan 
Spasovski iz MM2. Iskrene čestitke, Jovan!

DSD II

NEMŠKE  
jezikovne diplome
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_/ Polonca Križanič, prof.

_* KRIŽANIČ

KOT VSAKO LETO SE JE TUDI LETOS SPOMLADI ODVILO KAR 
NEKAJ MATEMATIČNIH TEKMOVANJ. NA ŠOLI SMO 16. MARCA 
izvedli šolsko tekmovanje iz matematike za Vegova priznanja, 
ki so se ga udeležili 103 dijaki. Bronasto Vegovo priznanje 
je prejelo 38 dijakov, na naslednjo raven tekmovanja, to je 
državno, se jih je uvrstilo 24. Tako so se 22. aprila na TŠC 
Maribor kar tri (polne) ure z matematičnimi orehi spopadali 
najboljši. Naši dijaki so domov odnesli devet srebrnih 
priznanj in pet zlatih. Srebrno Vegovo priznanje so dobili 
Neja Kojc, Eneja Zavec Blažič, Lev Ribič, Miloš Radaković, Rok 
Marzidovšek, Matic Pogorelec, Luka Vaupot, Tian Strmšek in 
Eva Gašparič. Zlato Vegovo priznanje pa Tomaž Koželj, Tevž 
Levstik, Živa Kovačič, Erik Červek Roškarič in Kaja Rajter. 
Še posebna pohvala gre Tomažu Koželju iz 2. b, ki je dosegel 
vse možne točke in tako poleg zlatega priznanja prejel še 1. 
nagrado. Mentorji vsem udeležencem iskreno čestitamo in 
želimo veliko matematičnih uspehov tudi v prihodnje!

VEGOVO PRIZNANJE

Tekmovanje iz 
MATEMATIKE



#30

ŠT. 83_mar – maj 23

 ■■

_/ Lana Kos, 1. f

_* BAUMAN

NA POBUDO FRANCOSKEGA INŠTITUTA V SLOVENIJI SMO TUDI 
LETOS, IN SICER 23. 3., NA II. GIMNAZIJI IZVEDLI TEKMOVANJE V 
peki francoskih sladic Le macaron d'or (Zlati makron). Potekalo 
je med odmorom in poleg izjemnih pekov, ki so pripravili še 
izjemnejše slaščice, so se nam pridružili tudi gosti.

Na dogodku so bile predstavljene mnoge specialitete sladke 
narave, katerih recepti izhajajo iz francoske kuhinje. Narediti 
te je bilo izjemno težko, zato so bili tekmovalci poleg okusa 
in izgleda ocenjeni tudi po stopnji težavnosti. Izmed vseh 
pa izbrali tri najboljše: prvo mesto je zasedel Crème brûlée. 
Krema, ki jo prekriva trša plast karamele, je bila neverjetna, 
avtorici pa sta jo stopili kar pred našimi očmi. Drugo mesto 
je krasil sadno okrašen Tarte au chocolat – temna čokolada 
in sadje na krhkem testu se je v ustih vseh kar stopilo. Na 
tretjem mestu je bil slavnostni Croquembouche. Visok stolp, 
na katerem so po plasteh z vročo karamelo sestavljeni »croux«, 
napolnjeni z vanilijevo kremo, so bili potrebni potrpljenja in 
natančnosti. 

Poleg treh zmagovalnih so se lahko vsi naužili tudi odličnih 
ostalih sladic – vsem znanih pisanih makronov, s svetlečo 
glazuro prelitih eklerjev, na božič spominjajočega Bûche de 
Noëla ter osvežujočeja jagodnega claufotija.

TEKMOVANJE

MACARON D’OR 
ali zlati makron
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_/ Lia Horvat Zupančič, 3.e

_* VOZLIC

LETOS SMO NA ŠOLI PONOVNO IZVEDLI LITERARNI VEČER, NA 
KATEREM SMO PREDSTAVILI NOVO IZDAN LITERARNI ZBORNIK 
z naslovom Leteti z besedami.

Knjižico, polno poezije, treh proznih del ter ene drame, 
smo tudi letos pomagali soustvarjati kot uredniki štirje dijaki, 
ki smo že februarja morali prebrati kup listov z deli dijakov, 
ki so jih oddali na Prešernov natečaj ali pa naši mentorici 
Nini Medved. In ko rečem kup listov, to tudi mislim – več sto 
obojestranskih strani se lahko zelo vleče, in če jih moraš hkrati 
tudi ocenjevati, je še toliko težje. Vseeno nam je uspelo zožiti 
izbor na 15 avtorjev, ki na 127 straneh skupaj predstavljamo 
več kot 60 avtorskih del. Za ilustrirano podobo zbornika je 
poskrbela Sandy Cizej, prav tako pa smo zaradi donatorja 
lahko natisnili skoraj dvakrat večjo naklado. Ves trud, ki smo 
ga vložili, smo predstavili v torek, 25. 4. 2023, v amfiteatru, 
kjer smo knjižice razdelili, avtorji smo kakšno delo prebrali 
na eni izmed treh postojank na odru, nato pa večer zaključili 
s podelitvijo rož, skupinsko fotografijo in pogostitvijo.

Če kdo želi, je literarni zbornik še vedno možno dobiti 
na šoli, ta zapis pa zaključujem z Nušinimi besedami iz 
uvodnika: »Hvaležna sem, da lahko svetu pokažem, kako lepo 
je leteti z besedami.«

AMFITEATER

Leteli smo 
Z BESEDAMI
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_/ Ela Falež in Zala Kacjan, 3. f

_* ROBIČ

V SREDO, 15. 3. 2023, SO NAŠO ŠOLO OBISKALI ŠTUDENTJE 
BIOLOGIJE IZ ODDELKA ZA BIOLOGIJO BIOTEHNIŠKE FAKULTETE 
v Ljubljani.

Vodili so organizirane delavnice v trajanju treh šolskih ur, 
pri katerih smo spoznavali različne organske sisteme človeka 
in živali. Namenjene pa so bile vsem, ki jih biologija človeka 
in živali zanima. Vsako področje je vodil en študent, ki nam je 
na interaktiven način predstavil posamičen organski sistem. 
Ker smo krožili po posameznih delavnicah, je vsak dijak 
poslušal o transportnem in respiratornem sistemu, prebavilih, 
ogrodju in čutilih. Veliko časa je bilo namenjeno tudi razpravi 
in vprašanjem. Imeli smo možnost ogleda modelov lobanj 
človeka, človeku podobnih opic, tudi človečnjakov. Pokazali 
so nam simulacije dihanja in krvožilnega sistema, izvedeli 
pa smo tudi o razlikah posameznih čutil pri živalih. Prav 
tako je bil večji del vsake delavnice namenjen pogovoru 
o evolucijskem spreminjanju posamičnega organskega sistema 
in izpostavljanju podobnosti ter razlik med človeškimi in 
živalskimi organskimi sistemi. Ko je skupina po pol ure 
zaključila eno delavnico, je s seboj odnesla en del sestavljanke. 
Tako je na koncu vsaka skupina imela štiri dele sestavljanke, 
ki smo jih združili, in nastala je slika 380 milijonov let starega 
Tiktalika.

Udeleženci delavnice smo bili dijaki različnih letnikov, 
zato smo nekateri biološko znanje človeka in živali večinoma 
utrjevali, saj smo to snov že obravnavali pri pouku biologije. 
Dijaki nižjih letnikov pa so spoznali nekatere nove stvari in 
nadgradili znanje iz osnovne šole.

Meniva, da je tak način poučevanja in prejemanja 
dodatnega znanja zelo koristen, saj so predavatelji študentje, 
ki so nam starostno bližje in razložijo kaj tudi manj strokovno, 
da si stvari lažje predstavljamo. Prav tako pa so bili odprti za 
kakršnakoli vprašanja, z veseljem so nam povedali tudi nekaj 
o študiju biologije.

DELAVNICE

OBISK 
ŠTUDENTOV 
biologije
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_/ Dorotea Korpič  in   
Iza Korpar, 3. f

_* VOZLIČ

KO SMO SREDI FAMOZNEGA »DECEMBRA NA DRUGI« OD PROF. 
MATEJE KRUMPAK PREJELI OBVESTILO O EKSKURZIJI V NEW YORK, 
si nisva predstavljali, da se bova čez pol leta sprehajali po drugi 
celini. Motivacijsko pismo sva napisali skupaj s prijateljico Ano 
in čez en teden sva prejeli obvestilo, da sva bili izbrani. Zdaj, 
ko piševa to poročilo, vsaka na svojem koncu, se še vedno ne 
zavedava, da sva skupaj leteli čez ocean in preživeli šest dni 
v mestu, ki nikoli ne zaspi.

V torek, 18. aprila, smo se ob 23.30 malo prestrašeni, a polni 
pričakovanj dobili na parkirišču pred Drugo. Razburjenje je še 

nadaljevanje na naslednji strani

SKOK ČEZ LUŽO 
Z DRUGO IN 
GREGORJEM

NEW YORK IN WASHINGTON
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nadaljevanje iz prejšnje strani

SKOK čez luŽO z DruGO in GreGOrjeM

bolj naraslo, ko smo prejeli vstopne vize za ZDA. Kmalu smo 
spoznali tudi našega odličnega vodiča Gregorja, starega mačka 
potovanj čez lužo. Potovanje se je začelo.

Ob štirih zjutraj smo prispeli v Benetke, od koder smo leteli 
na Dunaj (ja, malo nesmiselno). Polet je bil kratek, a sladek (dobili 
smo odlične čokoladice) in je vsekakor predstavljal dober uvod 
za naše čezoceansko potovanje. To se je torej, če odštejemo 
izjemno turbulenten pristanek, začelo obetavno: uspešno smo 
zamenjali sedeže in dobili dobro kosilo. V sredo, 19. 4., ob 13.30 
(19.30 po slovenskem času) smo prvič stopili na ameriška tla. Na 
letališču so nas dobro pregledali, oddati pa smo morali tudi svoje 
prstne odtise. Utrujeni smo sedli na avtobus in med vožnjo do 
Manhattna, kjer je stal naš 32-nadstropen hotel, uživali ob prvih 
pogledih na New York.

Zvečer smo se odpravili na »spoznavni sprehod«: ogledali 
smo si okolico hotela, posneli prve fotografije z Empire State 
Buildingom in se sprehodili do Times Squara, kjer smo imeli tudi 
prosti čas za samostojno raziskovanje. Kar hitro smo ugotovili, 
da bi bilo smiselno imeti dostop do Google maps, zato smo 
odhiteli do trgovine s telefoni, kjer smo kupili mobilne podatke. 
Prijazna prodajalka nam je ponudila, da nas fotografira in 
zastonj objavi na njihov billboard, svetleči oglasni pano, kjer 
lahko ponavadi spremljate le največje modne zvezde. Takšne 
ponudbe enostavno nismo mogli zavrniti, saj objava običajno 
stane okoli 5000 $. Dobili smo tudi prvo vprašanje »Where are 
you guys from?« in začuden pogled ob omembi Slovenije. Ustavili 
smo se še v supermarketu Target, kjer smo kupili prve ameriške 
sladkarije. Z gotovostjo lahko trdiva, da smo zvečer vsi »padli dol« 
in uspešno premagali šesturni jet-lag.

V četrtek zjutraj smo zaužili prvi ameriški zajtrk – 
s plastičnimi krožniki, kozarci in priborom. Kasneje smo se 
odpravili na metro in se odpeljali do World Trade Centra ter 
spominskega parka 9/11. Prevzele so nas mogočne stolpnice, ki 
so nas spremljale na sprehodu do Wall Streeta in pristanišča, kjer 
smo se vkrcali na trajekt, ki nas je peljal mimo Kipa svobode 
(v živo izgleda precej manjši kot na slikah), iz sprednjega dela pa je 
odpiral osupljiv pogled na ves Manhattan.

Ko je napočil čas za kosilo, smo odkrivali znane ameriške 
restavracije, midve sva izbrali Chipotle (10/10). Sprehodili smo se 
čez Brooklynski most, kjer smo lahko kupili spominke in pijačo, saj 
je bilo vse za polovico ceneje. Na poti do kitajske četrti smo videli 

ogromno mladoporočencev, kar nas je navdihnilo za načrtovanje 
naših newyorških porok in dekliščin. Ustavili smo se tudi v četrti 
Little Italy, Gregor pa nam je sproti razlagal o zanimivih razlikah 
med raznimi predeli mesta. Prehodili in videli smo ogromno, 
zvečer pa smo ponovno imeli prosti čas za večerjo in nakupovanje. 
Kljub uspešnemu pogajanju z indijskim prodajalcem spominkov 
sva morali na koncu plačati (pre)veliko za majice, v bližnji trafiki pa 
sva srečali agresivno ameriško domoljubko (znano tudi kot Karen). 
Zaspali smo izčrpani in polni vtisov.

Petek smo začeli visoko – na 86. nadstropju Empire State 
Buildinga. Ko smo s profesoricami posnele fotografije v dlani 
King Konga, smo se odpravile na razgledno ploščad, od koder se 
je odpiral pogled na ves New York. Vse stolpnice, katerih vrha 
prej nisi mogel niti videti, so se zdaj zdele majhne, ljudje, ki so 
hiteli po ulicah, pa so bili videti kot mravljice.

Naslednja postaja je bila zgradba Dakota, nasproti nje pa 
pisan in sproščen Centralni park, skozi katerega smo prišli do 
Metropolitanskega muzeja umetnosti. Ker smo imeli nekaj 
prostega časa, smo se ga odločile preživeti kar v parku, na travi, 
med vevericami in otroki, s katerimi smo igrale nogomet. Vkrcali 
smo se na prepoln avtobus, ki nas je peljal mimo hotela Plaza, 
katedrale sv. Patrika, Trump Towerja in še mnogih drugih znanih 
zgradb, ki smo jih do takrat videle le po televiziji. Ustavili smo 
se na čudoviti postaji Grand Central Terminal in pri Centru 
Rockefeller. Obiskale smo pravo ameriško gostilno, pojedle pravi 
ameriški obrok in plačale pravo ameriško napitnino: 20 dolarjev. 
Natakar nas je vprašal, od kod prihajamo, odgovorile smo, da iz 
Evrope, on pa je odvrnil »Nice, I’m from here (America)!«

Zvečer je sledila predstava na Broadwayu, ki smo jo nestrpno 
pričakovale, saj smo vstopnice rezervirale že nekaj mescev prej. 
Ogledale smo si muzikal Chicago, ki nas je kljub naši utrujenosti 
očaral z odlično zgodbo, glasbo in igralci. Pozno zvečer je v našo 
sobo vdrl hotelski receptor, po manjšem preplahu pa smo vseeno 
hitro zaspale, saj nas je naslednji dan čakala pot v Washington.

Sobota zjutraj. Prost dopoldan, ki smo ga lahko preživeli, 
kakorkoli smo hoteli. Nekateri v trgovinah, drugi na ogledih 
zadnjih znamenitosti, tretji pa v postelji. Naša »grupica« je imela 
zelo produktivno jutro – ogled katedrale sv. Patrika in obisk 
knjigarn, Sephore in trgovin s spominki. Po Gregorjevem nasvetu 
smo poskusile tudi pico na vogalu naše ulice. Po odjavi iz hotela 
smo imeli še eno uro za kosilo, ki smo jo preživeli nekoliko bolj 

sproščeno, v kavarni z wifijem ali v parku.
Počasi smo se odpravili na avtobus, s katerim smo se 

približno pet ur peljali do Washingtona. Na poti smo prečkali 
velike mostove, peljali po večpasovni avtocesti, ujela nas je 
nevihta, videli smo poplavo (proti poplavi v Osilnici je ta sicer 
izgledala bolj »bogo«). Ustavili smo se še na postajališču, kjer smo 
kupili še več sladkarij in poskusili znamenit čips Cheetos, ki so ga 
nekateri oboževali, drugi malo manj. Ob prihodu v glavno mesto 
Združenih držav Amerike smo se hitro prijavili v hotel in odšli 
na nočni sprehod do Bele Hiše (Joe Biden se je pred nami skrival, 
zato žal nismo mogli posneti selfija z njim).

V nedeljo zjutraj je sledil ogled Washingtona. Obiskali smo 
ogromen spomenik Abrahama Lincolna, obelisk Washington 
Monument in posneli veliko fotografij. V Washingtonu so vsi 
muzeji zastonj, mi smo si ogledali muzej letalstva in vesolja, naša 
skupinica pa se je odločila še za dodaten ogled filma o vesolju. 
Kasneje smo imeli prosto, kar smo izkoristili za nakup hrane ter 
uživanje v parku. Ker je začelo deževati, smo se odločile, da si 
ogledamo še en muzej. No, vhoda v muzej umetnosti nismo našle, 
zato smo se odpravile na ogled na prvi pogled zelo dolgočasnega 
arhiva. Izkazalo se je, da dolgočasen vsekakor ni. Že pri vhodu 
nam je bilo sumljivo, da so nas pregledovali skoraj tako kot ob 
vstopu na letališče. Ob uspešnem preboju med varnostniki smo 
se odločile, da si ogledamo sobo z najbolj zanimivim imenom. 
Tam nas je skoraj »kap«, saj smo uzrle originalno Deklaracijo 
o neodvisnosti Združenih držav Amerike. Da je to »tista ta prava«, 
nam je potrdil tudi ponosen varnostnik.

Popoldne smo s kovčki odšli do metroja, ki nas je odpeljal 
do 50 minut oddaljenega letališča. Preživeli smo security, čas 
smo namenili še zadnjim nakupom ameriške hrane, ki smo 
se je že vsi počasi naveličali. Letalo je po osmih urah srečno 
(z izjemo turbulence nad Atlantikom – zanimiva izkušnja) pristalo 
v Münchnu, od koder smo leteli v Benetke. Utrujeni smo se 
vkrcali na avtobus in v ponedeljek, 24. aprila, ob pol desetih 
zvečer prispeli nazaj pred Drugo.

Naše potovanje čez lužo je bila izjemna izkušnja, za katero 
sva obe zelo hvaležni. Doživeli sva veliko, izvedeli še več (hvala, 
Gregor!), predvsem pa sva spoznali, da je Slovenija odlična država, 
v katero se zelo radi vrneva, in da je goveja juha zlata vredna. Če 
se vam kdaj ponudi priložnost za tovrstno potovanje, jo vsekakor 
zgrabite! Odlično bo :)

NEW YORK IN WASHINGTON
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_/ Pia Rumpf, 3. c

_* RUMPF

DIJAKI DRUGIH IN TRETJIH LETNIKOV II. GIMNAZIJE MARIBOR 
SMO SE V APRILU UDELEŽILI EKSKURZIJE V LONDON. 
Spremljali sta nas profesorici Jasna Frangež in Klavdija 
Krempl Slana ter profesor Peter Cigrovski. Naš vodič je bil 
bivši drugogimnazijec Alen Krajnc, ki je kar osem let živel 
v Združenem kraljestvu, saj je študiral na univerzi v Oxfordu.

TOREK, 18. 4. 2023, MARIBOR-DUNAJ-LONDON

Ura je 3.00. Komaj imam odprte oči, ker sem prejšnji dan 
pakirala do polnoči. Ful me zebe, zato si čebulno oblečem pet 
slojev oblačil. Ob 4.00 nas pred II. gimnazijo čaka avtobus, ki 
nas pelje proti Dunaju. Sovražim vožnjo do Dunaja, še posebej 

nadaljevanje na naslednji strani

EKSKURZIJA

KEEP CALM 
and go to London!
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nadaljevanje iz prejšnje strani

KeeP calM anD GO tO lOnDOn!

na avtobusih. Na srečo sem zaspala in kmalu smo prispeli 
na dunajsko letališče. Prvič letim z Ryanairom in upam, da 
ne bodo komplicirali z ročno prtljago (seveda je bil moj kovček 
5 kg pretežek). Med pregledovanjem in skeniranjem ročne 
prtljage me testirajo za droge. Ko se končno vsi zberemo, pa 
ugotovimo, da ima naš let nekaj minut zamude. Končno se 
vkrcamo. Po pristanku v Londonu se s privatnim avtobusom 
odpeljemo do naše nastanitve (Travel Lodge London Acton 
Hotel). S prijateljicama hitro razpakiramo in kmalu sledi vožnja 
z undergroundom do centra mesta. V Chinatownu z Zalo takoj 
najdeva čokoladni mochi, ki sva ga želeli že dolgo poskusiti 
(ocena: 9.8/10 would recommend, vsak dan bi lahko jedli to). 
Nasitimo se v avtentični kitajski restavraciji, in sicer z riževimi 
nudli z zelenjavo in govedino (ocena: 9/10). Vidimo ogromno 
znamenitosti (Westminstersko opatijo, Buckinghamsko palačo, 
St. James Park, Trafalgar Square, Leicester Square, Piccadilly 
Circus). Najbolj me šokira cena škatlice sadnega čaja v trgovini 
na Piccadilly Circusu, ki je kar 35 funtov. Zvečer se vrnemo 
v hotel in pridno zaspimo.

SREDA, 19. 4. 2023, LONDON

Čaka nas prvi zajtrk v naši nastanitvi. Ponujajo bogato 
ponudbo hrane za pravi Full English Breakfast (ocena: 7/10). 
Po zajtrku se z undergroundom odpravimo v mestno jedro. 
Zgodi se moja najljubša prigoda celotne ekskurzije. Naš 
vodič nam je povedal le zadnjo postajo, na kateri moramo 
izstopiti. Ker sem sama bila že večkrat v Londonu, to sploh 
ni bil probem. Ampak kmalu ugotovimo, da smo na vlaku 

ostale same v svojem vagonu, saj so vodič in ostali predčasno 
izstopili. Nimamo omrežja. Nekatere zgrabi panika. Jaz sem 
na chill, bomo pač same prišle do postaje. Prestopimo na 
drugo linijo in kmalu izstopimo na tej postaji. Ni nikogar. Kje 
so vsi? Gremo v Starbucks, da se povežemo na WIFI. Noben 
nas ne pogreša. Nič zgrešenih klicev. Gremo nazaj do postaje. 
Mine kakšne pol ure, ko se končno prikaže preostali del naše 
skupine. Noben nas ni pogrešal. Okej. Me smo bile tu že 
kakšne pol ure. Nadaljujemo do Horse Guards in Downing 
Streeta, parlamenta, Big Bena (stolp kraljice Elizabete). 
Sprehodimo se do London Eye, s katerim se popeljemo en 
krog. Zanimiva izkušnja. Kosilo na tržnici Borough market. 
Zagledam svojo najljubšo sladico – jagode, prelite s tekočo 
čokolado (ocena: 9/10, točko odbijem zgolj zaradi cene, ker so bile 
7,5 funtov – rip moj bančni račun). Ogledamo si še Tower Bridge 
(moj najljubši). Z ladjico izpred Tower Pier do Greenwicha, 
kjer si ogledamo ničelni poldnevnik. Za nekatere sledi ogled 
muzikala. Za nas pa ogled Camden Towna in predela City 
of London. Vmes nimamo signala in imamo problemček 
s komunikacijo s profesorji (beri: Zala rabi postojanko na Oxford 
Streetu iz osebnih razlogov …). Srečna vrnitev v hotel in nočitev.

ČETRTEK, 20. 4. 2023, LONDON

Spet z undergroundom do centra. Tokrat se ne izgubimo. 
Vodič nam pokaže Imperial College London (moja dream 
univerza, če bi lahko plačala 70.000 funtov za semester). 
Sprehodimo se po Kensington parku. Ogromno psov in 
veveric. Kjut. Vidimo Kensingtonsko palačo. Sledi obisk 

muzeja Natural history. Nato pa še British muzeja. Premalo 
časa, da bi videl vse. Kosilo na Covent Gardenu. Privoščile 
smo si odličen sushi (ocena: 10/10 – moja najljubša hrana). 
Začne noro deževati. Nimam dežnika, ker je le v četrtek bilo 
napovedano sonce. Kriza. Malo smo mokri. Gremo do Oxford 
Streeta, nakupovat. Zvečer se vrnemo v hotel, kjer izkoristimo 
še zadnje pol ure brezplačnega WIFI-ja. 

PETEK, 21. 4. 2023, LONDON-DUNAJ-MARIBOR

Zadnji dan. Malo bi še vseeno lahko ostali. Obiščemo 
utrdbo Tower of London, kjer spoznamo bogato zgodovino 
britanske monarhije in vidimo njihove najdragocenejše 
dragulje in krone. Še zadnjič gremo na Oxford Street. Tam 
si privoščimo fish and chips (ocena: 7/10 – malo premastno 
za moj okus). Vrnemo se v hotel, kjer vzamemo prtljago in 
se z avtobusom odpravimo do letališča Stansted. Za vožnjo 
smo potrebovali približno tri ure zaradi gneče na avtocesti. 
Poletimo proti Dunaju. Uspešen pristanek. Vsi smo lačni. Naš 
super vodič naredi super odločitev. Ustavimo se v avstrijskem 
McDonaldsu (ura je okoli 1.00). Okrepčani se okoli 4.30 vrnemo 
v Maribor.

Hvaležni smo, da smo lahko doživeli in videli to osupljivo 
mesto. London nas je popolnoma očaral z vsemi nebotičniki, 
parki, znamenitostmi in odlično hrano z vsega sveta. Posebej 
mi je všeč multikulturnost mesta. Highlighti potovanja so 
zame bili London Eye, Natural history museum in Camden 
Town. Seveda pa tudi vsa odlična hrana.

LONDON, I MISS U

EKSKURZIJA
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_/ Vojko Brantuša, prof.,    
mentor

_* VAUPOT IN SERAFIMOVSKI, MM1

V ČETRTEK, 13. APRILA, SMO NA NAŠI ŠOLI IMELI ŠAHOVSKO 
TEKMOVANJE. TEKMOVANJA SE JE UDELEŽILO 21 DIJAKOV IN 
dijakinj. Čeprav je turnir bil namenjen prijetnemu druženju 
ob šahu, smo na koncu podelili medalje. Med fanti je dobil 
zlato medaljo Gašper Kodrič iz 4. f, drugo mesto je pripadlo 
Andreju Makajiu iz 3. a in tretje Niku Žvarcu iz 3. f. Pri dekletih 
je dobila zlato medaljo Doroteja Drevenšek iz MM1, srebrno 
Minea Jevšek iz 1. c in bronasto Zala Kacjan iz 3. f. Čestitke.

Zahvala tudi vsem ostalim za udeležbo na tekmovanju. Še 
posebej pa se je treba zahvali Luku Vaupotu iz MM1 in njegovim 
sošolcem za izvedbo tekmovanja.

 » Šah je igra profesionalcev, tistih, ki vanjo investirajo več let 
svojega življenja in lahko vsakega nasprotnika zmeljejo v 

prah. To je občutek, ki ga v šahovski skupnosti pogosto vidimo, če 
se udeležimo šahovskih turnirjev, beremo šahovske revije ali se 
celo včlanimo v kakšen šahovski klub. To mišljenje pa lahko od 
te čudovite igre odvrne marsikaterega nadobudnega šahista. To 
velja predvsem za mlade, ki se pravil igre mnogokrat ne naučijo 
prav zaradi težavnega slovesa, v katerega je odet šah, ki pa je 
lahko tudi za tiste, ki ga igrajo prvič, zabaven in zanimiv.  
Ravno zato smo na II. gimnaziji Maribor po več tednih 
previdnega organiziranja 13. aprila izvedli prvi šolski turnir. Z 
njim smo hoteli približati igro dijakom in jim ponuditi možnost, 
da se v šahu tudi malo resneje preizkusijo. Turnirja so se 
udeležili tako začetniki kot naprednejši igralci, vsi pa smo se med 
igranjem izredno zabavali. Pridružilo se nam je 21 dijakov, ki 
so v 6 rundah igrali drug z drugim in pokazali, kaj znajo. Prvo 
mesto je osvojil Gašper Kodrič, vsi na stopničkah pa so domov 
odnesli karte za Štuk, Woop in par krasnih sončnih očal. Turnir 
bomo v naslednjih mesecih zagotovo ponovno organizirali in 
ponudili še več dijakom možnost, da se seznanijo s to krasno 
igro. — BORJA RAISINGER, MM1

DRUGA

ŠAHOVSKI 
TURNIR  
Druge
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_/ Simona Krajnc, prof.

_* PETROVIĆ

TEKMOVANJE SE JE TUDI LETOS V ORGANIZACIJI NAŠE ŠOLE 
ODVIJALO NA MARIBORSKEM POHORJU, IN SICER V SREDO, 15. 2.

Ekipa deskarjev v sestavi Kikec, Milanović, Petrović 
in Smole je tako kot lani osvojila naslov državnih prvakov, 
naše deskarke Julija Herzog, Nuša Ivanišin, Lora Kovačič 
Vita Vremec pa so osvojile ekipno 2. mesto. V posamični 
konkurenci sta postala državna podprvaka Lora in Žiga.

Zelo razburljivo je bilo tudi na veleslalomskem terenu, 
saj je našim fantom Trpinu, Kopu, Petroviću in Kegleviču 
zmanjkalo le nekaj stotink – 3 točke do naslova državnih 
prvakov, našim dekletom Špeli Domjan, Neži Bajec, Neli Pulko 
in Dori Kaiser pa slabih 6 točk do ekipnega 1. mesta – osvojile 
so 3. mesto.

V posamični konkurenci v veleslalomu smo dobili dva 
nova državna prvaka – Urška Zala Žižek je zmagala med 
kategoriziranimi dijakinjami, Matic Trpin pa je postal novi 
državni prvak med mlajšimi dijaki. Bronasto medaljo sta 
osvojila Špela Domjan in Jaka Kop.

Vsem tekmovalcem čestitamo za letošnje izjemne 
rezultate, hkrati pa se zahvaljujemo vsem maturantom, ki so 
štiri leta sodelovali v naši smučarski in deskarski ekipi.

VELESLALOM IN DESKANJE

ODLIČNI 
na državnem 
prvenstvu
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_/ Dejan Korotaj, prof. 

_* KOROTAJ

SONCE, 18 STOPINJ, KOPER, DRŽAVNO PRVENSTVO V JUDU. IN 
NAŠI ŠTIRJE USPEŠNI TEKMOVALCI.

Tako bi na kratko razložili državno šolsko tekmovanje 
v judu, ki je potekalo 19. 4. 2023. Pa gremo k podrobnostim 
in rezultatom.

Gal Blažič (55 kg) (1. š) in Maj Matevž Kušter (100 kg +) 
(1. f) sta postala državna prvaka, Ana Vidovič (70 kg) (3. d) in 
Veronika Horvat (63 kg) (1. f) pa sta bili tretji.

Vsem štirim iskreno čestitamo, hkrati pa jim želimo obilo 
športnih uspehov na klubskih tekmovanjih.

KOPER

Državno  
prvenstvo
V JUDU
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_/ Dejan Korotaj, prof.

_* KOROTAJ

TAKO SEM SLIŠAL MLADEGA OSNOVNOŠOLCA, KI JE STAL OB 
MENI OB OGRAJI IN NAVDUŠENO RAZLAGAL SVOJEMU SOŠOLCU, 
ko je navijal za naše dijake in dijakinje. Kar vsi so navijali 
za naše, ker so bili res odlični. Kje? Na državnem prvenstvu 
v šolskem ekipnem krosu. 

Ob prekrasni okolici Soboškega jezera so se 20. 4. 2023 
pomerili najboljši v tej disciplini. In naši spet niso razočarali, 
ne ne, preprosto rečeno, razturali so. Tokrat pa res.

Da bo ta dan naša barva dresa v ospredju, je v teku 
starejših dijakinj (letnik 2005/2004) suvereno pokazala Nika 
Fajfar (4. a) in zmagala. Lara Krajnc (3. a) je s petim mestom 
potrdila odlično pripravljenost. Iva Turčin (MM1), 8. mesto, in 
Laura Angleitner Sagadin (3. š), 9. mesto. To je bilo dovolj za 
ekipno zmago pri starejših dijakinjah. Pri mlajših dijakinjah 
(2006/2007) so odlično tekle Ana Kramberger (1. š), 5. mesto, 
Nina Turčin (1. š), 8. mesto, in Lina Mihajlović (14. mesto). 
Skupno drugo mesto.

In še fantje. Žan Stajan (3. š) je zmagal pri starejših dijakih, 
Jaka Borec (4. š) je dosegel 5. mesto, Matevž Petek (3. d) pa 8. 
mesto. Skupno zmaga. Pri mlajših je pričakovano zmagal Žan 
Ogrinc (2. š), Jaka Mlekuž (2. f) je dosegel 4. mesto, skupno 
sta bila druga.

To je pomenilo, da so naši postali vseekipni državni prvaki 
pri dijakinjah in dijakih. Polno nasmehov na obrazu.

In ne, ni še konec. Za konec še poslastica. 8 x 500 m – 
štafeta. Postava: Ana Kramberger, Žan Ogrinc, Lara Krajnc, 
Žan Stajan, Nika Fajfar, Jaka Borec, Iva Turčin, Jaka Mlekuž. 
Zmaga!

Priznati je treba, da se v mariborski atletiki res kvalitetno 
dela in tukaj so vidni rezultati. Pred nami je 10. maja področno 
prvenstvo v atletiki (tokrat zaradi prenove mariborskega 
stadiona v Celju), finale 18. maja v Velenju. Upaš napovedati 
število kolajn? :)

Vsem iskrene čestitke!

Jooooooo, kak 
pa ovi v oranžnih 
dresih laufajo …

KROS 2023
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_/ Dejan Korotaj, prof.

_* KOROTAJ

VELIK TRENUTEK ZA NOGOMETNO EKIPO DIJAKINJ NAŠE ŠOLE.
11. 5. 2023 je potekal finalni turnir najboljših štirih ekip 

v nogometu za dijakinje. ŠC PET, Gimnazija Šiška, Šolski center 
Nova Gorica (NG) in naše.

V polfinalu so naše dijakinje pač (pričakovano) izgubile 
proti Šiški, potem pa nas je čakala tekma za tretje mesto, 
nasprotnik pa NG. Sodnikov žvižg in smo začeli …na začetku 
malo preverjanja nasprotnic, potem pa se je začelo zares. 
Podaja sem, tja, strel, mimo gola. Pa napad nasprotnic, Ana 
Vidovič (nadomestila Ajdo Meršnik v golu) brani, mi v protinapad, 
vratnica. Pokrivamo igrišče, žoga nikakor ni hotela v gol. Spet 
priložnost, malo mimo gola … srčni utrip na 176. Ana Lenka 
Bedrač po poškodbi kolena prvič igra, razigrava ekipo, nov 
strel, vratarka komaj brani. Nov strel nasprotnic, Ana nastavi 
nogo, brani. Ufff. Potem pa mi konkretno napademo, en, dva, 
tri, naše pred golom, Tija Šoštarič Karič poči po žogi, gooool. 
Ni še konec, nasprotnice neugodne, napadajo, Ana izgubi 
ključ od gola in ga predtem zaklene. Tekma napeta do konca, 
priložnosti na obeh straneh, strel tu, tam, tribuna ploska. 
Odštevamo sekunde, sodnik zapiska. Zmagaaaa.

Punce, iskrene čestitke. Pošteno, zasluženo, prigarano. 
Še postava: Tija Šoštarič Karič, Ana Lenka Bedrač, Ana 

Vidovič, Katja Pinterič, Zala Kacjan, Ela Ušen, Ana Kurnik, 
Maša Oblonšek, Ema Vidovič. In še hvala maturantkam za 
doprinos v ekipi: Emi Senčar Pekmezovič, Larisi Mihailović 
in Ajdi Meršnik.

Bravo, punce!

Zadnji 
sodnikov pisk in … 
ZMAGAAAAA!

NOGOMET
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_/ Jurij Čopi, prof. 

vodja ekipe

_* ČOPI

V ČETRTEK, 16. 3. 2023, JE V ŠPORTNI DVORANI "LUKNA" 
POTEKALO POLFINALE DRŽAVNEGA PRVENSTVA V ODBOJKI ZA 
dijakinje. Igralkam naše gimnazije se žal ni uspelo uvrstiti 
v finale. V obeh tekmah, s III. gimnazijo Maribor in I. 
gimnazijo v Celju, so kljub borbeni in izenačeni igri izgubile 
z rezultatom 2 : 1. Kljub temu igralkam čestitamo za prikazano 
igro in borbenost. Posebna zahvala velja vsem maturantkam, 
za katere je bila to zadnja tekma v dresu II. gimnazije. Za 
ekipo II. gimnazije so igrale: Julija Grubišić Čabo, Žana Ivana 
Halužan Sagadin, Isa Ramić, Urška Cikač, Vita Koren, Neli 
Lazar, Eva Kneževič, Manca Karo, Indi Zetić, Tinkara Ulrih, 
Eva Grbič, Lorena Kešelj in Hanja Adžić.

DIJAKINJAM 
ni uspela uvrstitev 
v finale

ODBOJKA
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